

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that:

The Government of Canada is ready to hold discussions with the Government of the German Democratic Republic for the purpose of reaching agreement on the modalities of establishing diplomatic relations. The willingness of the Government of Canada to undertake this step does not indicate in any way a change in its position on the German question, which is set out in the NATO Communiqué of December 8, 1972. The Government also intends in the near future to propose negotiations on a suitable basis for trade between the two countries.

-- The relevant excerpt from the NATO Communiqué is attached.

*

*

*

Le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures, Monsieur Mitchell Sharp, annonce aujourd'hui que:

Le Gouvernement du Canada est prêt à entreprendre des pourparlers avec le Gouvernement de la République démocratique allemande visant à un accord sur les modalités de l'établissement des relations diplomatiques. Le fait que le Gouvernement du Canada est disposé à entreprendre de tels pourparlers n'indique aucun changement dans sa position sur la question allemande, position qui est énoncée dans le communiqué de l'OTAN du 8 décembre 1972. Le Gouvernement a aussi l'intention de proposer dans un avenir prochain des négociations concernant un cadre convenable pour régir le commerce entre les deux pays.

-- L'extrait du communiqué de l'OTAN du 8 décembre concernant notre position est joint à ce communiqué.